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Porządek obrad:

1.  Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 34. posiedzeniu Senatu do ustawy 
o wyrobach winiarskich.



15 grudnia 2021 r.

(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący 
Jerzy Chróścikowski)

Przewodniczący
Jerzy ChróśCikowski

Szanowni Państwo, pozwolicie, że otworzę 
posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi.

Dzisiaj mamy do rozpatrzenia zestawienie 
wniosków do ustawy o wyrobach winiarskich.

Pragnę przywitać na posiedzeniu pana mini-
stra rolnictwa Norberta Kaczmarczyka. Jak wi-
dzę, jest również pan minister Ryszard Bartosik. 
Witam osoby towarzyszące panu ministrowi.

Szanowni Państwo, pozwolicie, że zapytam 
o coś pana ministra. W związku z tym, że w trak-
cie posiedzenia zgłoszono poprawki, mam takie 
pytanie: jakie jest stanowisko rządu, Panie Mi-
nistrze?

Sekretarz Stanu 
w MiniSterStwie rolnictwa 
i rozwoju wSi
Norbert k aCzmarCzyk

Szanowny Panie Przewodniczący! Wysoka 
Komisjo!

Stanowisko ministerstwa co do przedłożo-
nych poprawek jest negatywne. Wczoraj rozma-
wialiśmy na ten temat na sali plenarnej. Pod-
kreślaliśmy, że sytuacja związana z przyjęciem 
tych poprawek może prowadzić do 6-miesięcz-
nej notyfikacji, do wydłużenia okresu wejścia 
w  życie ustawy. Był taki niepisany konsensus, 
że należy przyjąć tę ustawę w tej formie i przy-
spieszyć prace legislacyjne, dzięki czemu pro-
ducenci zyskają nowe możliwości, te przepisy 
będą mogły funkcjonować. Wielu z  państwa 
podnosiło kwestię tych poprawek. Zobaczymy, 
w jakim kształcie ustawa zostanie przyjęta. We-
dług stanu na dzień dzisiejszy nasze stanowisko 
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jest negatywne, ale tak czy inaczej notyfikacja 
doprowadzi do tego, że ustawa w tym kształcie 
zostanie przyjęta za pół roku.

Rozmawialiśmy na temat ewentualnych prac, 
na temat prac nad ewentualnymi zmianami, na 
temat szeroko zakrojonych prac i ewentualnego 
zaangażowania Ministerstwa Rolnictwa i  Roz-
woju Wsi. Tak jak pan przewodniczący podkre-
ślał na sali plenarnej, jesteśmy otwarci na tego 
typu dyskusję, niemniej musimy poruszać się 
wokół materii, którą już znamy, czyli operować 
na faktach. Jeżeli ustawa rzeczywiście pomoże 
producentom, to będziemy mogli zastanawiać 
się nad dodatkowymi wdrożeniami.

Wprowadzenie tych poprawek w  dniu dzi-
siejszym, po tak długiej, wytężonej pracy wszyst-
kich posłów i  senatorów, wszystkich klubów 
parlamentarnych, byłoby… „Nie fair” to może 
zbyt duże słowa z moich ust, ale…

(Przewodniczący Jerzy Chróścikowski: Do-
brze, Panie Ministrze. Ja rozumiem, że mini-
sterstwo jest przeciw.)

Panie Przewodniczący, proszę dać mi dokoń-
czyć zdanie.

Tak jak powiedziałem, ministerstwo jest go-
towe rozpocząć takie prace. Jeżeli państwo uzna-
ją, że takie prace są potrzebne… No, my jesteśmy 
otwarci. Niemniej jednak sugeruję przyjąć usta-
wę w tym kształcie, by rolnicy, producenci mogli 
z  tej ustawy skorzystać. Warto podtrzymać ten 
konsensus, który jest obecny podczas wszyst-
kich prac parlamentarnych. Bardzo dziękuję.

Przewodniczący
Jerzy ChróśCikowski

Dziękuję, Panie Ministrze.
Szanowni Państwo, mamy przed sobą zesta-

wienie wniosków.
(Senator Antoni Mężydło: Przepraszam bar-

dzo, czy mógłbym jeszcze zabrać głos?)



Posiedzenie komisji rolnictwa i rozwoju wsi (63.)

4

Pierwszy wniosek to wniosek o  przyjęcie 
ustawy bez poprawek.

(Senator Antoni Mężydło: Mężydło, wniosko-
dawca. Ja chcę wycofać…)

Ktoś chciałby…
(Senator Antoni Mężydło: Przepraszam, Panie 

Przewodniczący…)
(Głos z sali: …Wycofać.)

Senator
aNtoNi mężydło

Panie Przewodniczący, ja chciałbym tę po-
prawkę wycofać. W  związku z  tą argumentacją 
pana ministra jako wnioskodawcy chcielibyśmy 
wycofać tę poprawkę. Rzeczywiście, ta argumen-
tacja nas przekonuje. Oczekujemy na nowelizację 
tej ustawy, w przyszłości należy wprowadzić…

Przewodniczący
Jerzy ChróśCikowski

Dziękuję, przyjąłem wniosek.
Tylko teraz mam pytanie: czy pan senator 

Godyla jest z nami?
(Głos z sali: Jest, ale…)
(Senator Antoni Mężydło: On się przychyla do 

tego.)
Ale my musimy usłyszeć jego głos. Wypowie-

dzieć się musi również pan senator Rybicki.
(Główny Legislator w  Biurze Legislacyjnym 

w  Kancelarii Senatu Bożena Langner: Rozu-
miem, że pan senator Mężydło wycofał wniosek 
w swoim imieniu. Prawda?)

Tak.
(Głos z sali: Panie Senatorze, pan senator Go-

dyla nie ma głosu. Mamy problemy techniczne.)
Aha.
(Główny Legislator w  Biurze Legislacyjnym 

w Kancelarii Senatu Bożena Langner: Rozumiem, 
że pan senator Mężydło wycofał swój wniosek.)

Tak.
(Głos z sali: A pozostałe 2 zostają, nie zostały 

wycofane.)
No, ja rozumiem. Jest tylko pytanie, czy se-

nator Godyla wycofuje i czy senator Rybicki wy-
cofuje. Bo jeśli pozostali nie wycofują, to my nie 
możemy w  tym momencie wycofać tego wnio-
sku. Przyjmujemy to tylko do wiadomości.

(Głos z sali: Panie Przewodniczący…)
(Senator Antoni Mężydło: On chyba jest… Ale 

to jest uzgodnione między nami, my to stanowi-
sko wspólnie ustaliliśmy.)

No, Biuro Legislacyjne nas tutaj informuje, 
że zgodnie z  naszym regulaminem pozostałe 
osoby też muszą wycofać. Mogą wycofać rów-
nież na posiedzeniu plenarnym.

(Główny Legislator w  Biurze Legislacyjnym 
w  Kancelarii Senatu Bożena Langner: Rozu-
miem, że uznajemy, że pan senator Mężydło wy-
cofał ten wniosek.)

Tak jest.
Przechodzimy w  związku z  tym do głoso-

wania.
Kto jest…
(Sekretarz Stanu w  Ministerstwie Rolnictwa 

i Rozwoju Wsi Norbert Kaczmarczyk: Panie Prze-
wodniczący, można spróbować telefonicznie się 
z nimi skontaktować, ewentualnie…)

Ale proszę już…
(Sekretarz Stanu w  Ministerstwie Rolnictwa 

i  Rozwoju Wsi Norbert Kaczmarczyk: Przepra-
szam.)

Panie Ministrze, nasza decyzja jest już pod-
jęta.

Proszę, w  tym momencie zarządzam głoso-
wanie.

Kto jest za przyjęciem wniosku pierwszego, 
czyli wniosku o przyjęcie ustawy bez poprawek?

(Głos z sali: 6 głosów za.)
(Głos z sali: Nie trzeba nigdzie dzwonić.)
Dziękuję.
Kto jest przeciw?
(Głos z sali: Nie ma głosów przeciw.)
Kto się wstrzymał?
(Głos z sali: 1 senator się wstrzymał.)
Dziękuję.
Proszę o łączne wyniki.
Wyniki łączne: 8 głosów za, nikt nie był prze-

ciw, 1 senator się wstrzymał.
Mamy z głowy zestawienie poprawek.
W związku z tym dziękuję państwu. Wyczer-

paliśmy porządek.
W  tej chwili zamykam posiedzenie Komisji 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi.
Za 2 minuty rozpoczniemy nowe posiedzenie.
(Sekretarz Stanu w  Ministerstwie Rolnictwa 

i  Rozwoju Wsi Norbert Kaczmarczyk: Dziękuję 
serdecznie.)

(Koniec posiedzenia o godzinie 8 minut 33)
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